

Andrew S. AGUILAR

Securing the State Through Integration: Comparing French and British Approaches to Crime and Radicalization Prevention, 1965-2023

Thesis supervised by Riva KASTORYANO, Directrice de recherche émérite, CNRS-CERI

Abstract

Based on archival research, legislative and administrative document analysis, and interviews with state officials and voluntary associational leaders, this thesis examines the development of the integration / security nexus in France and the United Kingdom (UK). Through the institutionalization of prevention, state officials identify “integration deficits” as the cause of security problems including crime, urban violence, and radicalization. Deficits stem from social, economic, and political-civic issues that impact migrants and their descendants.

Using a historical institutionalist approach, the thesis traces institutional processes focused on prevention as the basis for the nexus. The conclusions of government-sponsored committees in 1975 and 1981 represented a critical juncture prioritizing the role of prevention in improving integration and security. The mechanisms of localization and coordination reinforced the primacy of prevention efforts across government ministries and voluntary associations through new organizational structures and financing.

The analysis reveals that both countries have evolved the ways in which they identify integration deficits. Initially, each state emphasized the role of their integration strategy in identifying deficits: the French believed they stemmed from segregation from the national community while the British believed they emerged from racial discrimination. They later focused on civic integration deficits and the lack of participation in the national community as a security issue. This convergence reflects a broader consensus in Western democracies on the importance of creating social cohesion to establish national security.

Andrew S. AGUILAR

Sécuriser l'état à travers l'intégration : Une analyse comparative des approches françaises et britanniques de la prévention de la délinquance et de la radicalisation, 1965-2023

Thèse dirigée par Riva Kastoryano, Directrice de recherche émérite,
CNRS-CERI

Résumé

En me basant sur la recherche dans les archives, sur l'analyse des documents administratifs, et des entretiens menés auprès de représentants des pouvoirs publics et d'associations, cette thèse examine le développement du lien intégration / sécurité en France et au Royaume-Uni. L'institutionnalisation de la prévention ont conduit les pouvoirs publics à identifier des « déficits d'intégration » et les ont liés à l'émergence d'un problème de sécurité, y compris la criminalité et la radicalisation.

En utilisant une approche « historico-institutionnaliste », la thèse dessine les origines de la politique de prévention à travers les processus institutionnalistes. Ce processus a été initié par des moments critiques en 1975 et 1981 associant les déficits d'intégration aux préoccupations de sécurité par le biais de comités parrainés par le gouvernement. Les mécanismes institutionnels de localisation et de coordination ont renforcé ce lien qui ont conduit à l'adoption de mesures préventives dans l'ensemble des ministères et les associations privées.

L'analyse révèle que les deux pays ont fait évoluer leurs méthodes d'identification des déficits d'intégration. Chaque État mettait l'accent sur le rôle de sa stratégie d'intégration pour identifier ces déficits au début en fonction de ses traditions historiques exprimées. Les deux pays se sont ensuite concentrés sur les déficits d'intégration civique et le manque de participation à la communauté nationale comme un enjeu de sécurité. Cette convergence reflète un consensus dans les démocraties occidentales sur l'importance de la cohésion sociale, et l'ont installé au cœur de la problématique du lien entre intégration et sécurité.